
Vuosi 2025 tammikuusta maaliskuun loppuun 
 
Tammikuussa järjestettiin jäsenalennushintaiset liput jääkiekkopeliin. Kyseessä oli kokeilu, josta oli 
sovittu aiemmin. Suosio jäi maltilliseksi, joten toimintamallia ei jatketa. Ellivuoren perinteinen 
laskettelutapahtuma helmikuussa sitä vastoin keräsi lähes tuhat osallistujaa, joista lähes 300 oli MTK-
Satakunnan jäseniä.  
 
Liiton johtokunta piti alkuvuonna neljä kokousta, joista kaksi läsnä. Vuoden ensimmäisessä 
kokouksessa järjestäydyttiin ja valittiin edustajat eri tahoihin edustamaan liittoa. Liiton tilinpäätöstä 
vuodelta 2024 käsiteltiin johtokunnan toisessa ja kolmannessa kokouksessa. Yhdistyslainsäädännön 
vaatimien toimien lisäksi liiton johtokunta käsitteli kokouksissaan maatalouspolitiikan aiheita kuten 
maaseutuohjelman jakovaroja ja kuuli MTK:n johtokunnan jäsen Halkilahtea maatalouspolitiikan 
uudistuksen tilanteesta. Liitto päätti myös antaa lausunnon MTK:lle menekinedistämisen 
tehostamisesta.  
 
Lounais-Suomen MTK-liitot järjestivät tammikuun lopussa yhdistysten luottamushenkilöille 
järjestötyö- ja huoltovarmuusteemaisen risteilyn. Satakunnasta mukaan saatiin yli 30 lähtijää, liiton 
säätiö tuki yhdistyksiä 100 eurolla/lähtijä. Seminaarin osana paneelikeskustelussa mukana olleiden 
maaseutunuorten edustajat kertoivat liittojen puheenjohtajille, miten nuoret näkevät järjestön 
tulevaisuuden ja mitä asioita he halusivat nostaa esille.  
 
Maaseutunuorten valiokunta järjestäytyi alkuvuodesta. Seuraavissa kokouksissaan valiokunta on 
pureutunut syksyn suurtapahtumaan, eli Satakunnassa järjestettävän valtakunnallisen 
Maaseutunuorten syysparlamentin suunnitteluun. Maaseutunuorten edustajat osallistuivat myös 
MTK:n järjestämään kevätparlamenttiin Helsingissä. Kevätparlamentissa alkanut ruoka-alan 
tulevaisuutta koskeva keskustelu jatkui maaseutunuorten osalta Porissa pidetyssä MMM:n 
ruokastrategiatyöpajassa.  
 
Satakunnan maakuntavaliokunta, johon kuuluvat edustajat kaikista alueen metsänhoitoyhdistyksistä 
sekä liitosta (puheenjohtajat ja toiminnanjohtaja) piti ensimmäisen kokouksensa. Kokous teki 
suunnitelman alueellisen edunvalvonnan pohjaksi siltä osin, kun toimet koskevat maa- ja 
metsätaloutta. Maakuntavaliokunnan puheenjohtajana toimii Harri Asmala.  
 
Liitto antoi lausunnon maaseutuohjelman ns. jakovarojen käytöstä MTK:lle. Keväämmällä MTK:n 
johtokuntaa ja kuluttajatyöryhmää kannustettiin menekinedistämisen lisäämiseen. Asia nostettiin 
esille myös valtuuskunnassa.  
 
Liiton kuluttajatyöryhmä antoi maaliskuun kokouksessaan lausunnon hankintalain uudistukseen 
(julkiset hankinnat). Samassa kokouksessa työryhmä suunnitteli SuomiAreenaan tulevaa MTK-
Satakunnan päiväosastoa, jossa maaseutunuoret tuovat esille maakunnan ruokatuotannon 
erityispiirteitä. Kuluttajatyön osana liitto on tukenut alueen yhdistyksiä koululaistyössä edistämään 
MTK:n yhteisiä Kokkaa kotimaista – ja tilavierailukampanjoita.  
 
Ministeriön Porissa pitämään ruokastrategiatyöpajaan järjestettiin alueelta toista kymmentä 
alkutuotannon edustajaa vastaamaan päivän kysymyksiin. Ruokastrategiatyöpajatyön (eri puolilla 
Suomea) pohjalta MMM jatkaa kansallisen ruokastrategian työstämistä, joten satakuntalainen meidän 
näkemyksemme oli syytä tuoda laajasti esille.  
 



Maanomistajien ja maalla-asujien oikeuksia on puollettu riistan ja suurpetojen osalta monella tavalla. 
Liitolla on nimetty edustaja alueellisessa riistaneuvostossa, mutta siellä vaikuttamisen lisäksi liitto on 
antanut lausunnon koskien metsästyslain muutosta susien metsästyksen suhteen. Maanomistajan 
oikeuksien turvaamiseksi liitto otti kantaa koskien luonnonsuojelupiirien tekemää tehtyä ns. 
Lounaismaan kansallispuistoesitystä. Asian osalta on oltu yhteydessä myös maakunnan 
kansanedustajiin. 
Nokia - Kristiinankaupunki -linjan vaikutuksista ja mahdollisuuksista toimia sekä saada korvauksia 
järjestettiin koko vaikutusalueen maanomistajille infotilaisuus. Infoon osallistui lähes 200 henkeä, 
joten tilaisuudelle oli todella tarve. MTK-Satakunta koordinoi tilaisuuden yhdessä alueen 
metsänhoitoyhdistysten kanssa. Energiaan liittyvistä aiheista linjojen lisäksi etenkin aurinkovoima on 
herättänyt kysymyksiä, joissa liitto on ollut tukena. Liitto kävi keskustelua Satakunnan museon kanssa 
maaseudun yritystoiminnan kokemista rajaushaasteista. Yhteistyötä jatketaan tavoitteena helpottaa 
maakunnan maatalousyrittäjien tilojen kehittämistoimia. 
 
Useana syksynä viljelijöille huolta aiheuttaneet DON-hometoksiinit, joiden vuoksi satoa on hylätty, 
johtivat jo syksyllä aiheesta pidettyyn infoon. Liitto järjesti helmikuussa kaikille avoimen illan, jossa 
viljan homeisiin ja hometoksiineihin pureuduttiin useamman alustuksen kautta. Paikalla oli 140 
henkeä ja vuoropuhelu oli eteenpäin katsovana. Illasta lähti viesti myös MTK:n peltokasvivaliokunnalle 
hometoksiinitutkimukseen tarvittavasta jatkuvasta panostuksesta.  
 
Huoltovarmuus ja varautuminen näkyvät viljelijöiden arjessa samaan aikaan kun maatalous on osa 
ratkaisua. Näistä syistä liiton edustajat ovat mukana huoltovarmuuskeskustelun eri tasoilla, kuten 
maakunnallisessa viranomaisryhmässä, alueellisessa ELVAR-toiminnassa ja valtakunnallisesti osana 
huoltovarmuusorganisaation elintarvikepoolia. Eri toimijat ovat kokoontunut alkuvuodesta ja tietoa 
maakunnan maatalousyrittäjien tilanteesta (esim. tuotantopanosten saatavuus) kerätään lisäksi 
kuukausittain.  
 
Liitolla on viljelijä- ja toimihenkilöedustus ELY-keskuksen viljelijäraadissa, joka kokoontui 
alkuvuodesta. Tilaisuudessa käytiin läpi tulevan kauden valvontakäytäntöjen lisäksi kokemuksia viime 
vuodelta. ELY-keskuksen neuvottelukunnassa ja maakunnan yhteistyöryhmän alaisessa 
maaseutujaoksessa niin kuullaan kuin viedäänkin ajantasaiset tiedot molempiin suuntiin. Maakunnan 
yhteistyöryhmän (maakuntaliitto) merkitys erityisesti alueiden kehitykseen vaikuttajana on suuri.   
 
Työterveyshuoltoyhteistyön osalta liitosta pidettiin puheenvuoro valtakunnallisessa 
jäsenwebinaarissa, jossa kerrottiin puitesopimuksista.  Lisäksi neuvoteltiin uusi valtakunnallinen 
työterveyshuollon puitesopimus Terveystalon kanssa. Neuvottelijoiksi oli nimettynä kolme eri liiton 
edustajaa, joista yksi oli MTK-Satakunnasta. Uusi sopimus astui voimaan 1.4. ja sisältää aiempaa 
paremmat hintaedut. MTK-Satakunnan työterveyshuollon puitesopimuskumppanit ensimmäisen 
vuosineljänneksen aikana olivat MediPori, Minerva, Pirte, Mehiläinen ja Terveystalo. 

Saimme liitosta edustuksen EU CAP Network ryhmään, jossa tarkoituksena on tunnistaa 
maatalousyrittäjien laajempi yhteiskunnallinen ja yhteisöllinen merkitys sekä löytää tapoja, jolla tämä 
näkyy paremmin ja tulee tunnistetuksi yhteiskunnassa ja EU-tasolla. Ryhmään on valittu yhteensä 40 
edustajaa EU-alueelta. Liiton edustus on ainoa, joka on mukana Suomesta. 

Jäsenkontakteihin pyrittiin vastaamaan mahdollisimman nopeasti ja kokonaisvaltaisesti. 
Ensimmäisen vuosineljänneksen aikana jäsenkontakteja on ollut laajasti eri aiheista, muun muassa 
maanvuokrauksesta, työterveyshuollosta, aurinkoenergiasta, eri perustein lunastetuista maa-alueista 



ja niihin liittyvistä toimintamalleista, kaavamerkinnöistä ja niiden vaikutuksista jne. Arvostamme 
jatkossakin kentältä tulevia kontakteja, yhteyttä kannattaa ottaa matalalla kynnyksellä! 

Liiton kehitystoiminta ja hankkeet löytyvät linkin takaa https://satakunta.mtk.fi/hankkeet 

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fsatakunta.mtk.fi%2Fhankkeet&data=05%7C02%7C%7Cd0e9403136034bda455f08dd86ff9eaa%7Cc10c53fbad1e4893a1acee30fbe7b31c%7C0%7C0%7C638815154627172079%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=n4UH39j%2BLubOn8L17%2Bhh3oA8tuf4LA5daBMaace5B1I%3D&reserved=0

